
4529 

-l- 

OFFICE OF THE IXDEPENDJZNT COUNSEL 

Date of uanscripion 05/21/98 

KEITH WILLIAMS, black, male, date of birth- 
- Sergeant, United States Secret Service (USSS), 
Uniformed Division, was interviewed at the Office of the 
Independent Counsel (OIC), 1001 Pennsylvania Avenue, NW, 
Washington, DC, 20004. Present for the interview were Associate 
Independent Counsel (AIC) MICHAEL TRAVERS, AIC MARY ANNE WIRTH 
and Department of Justice (DOJ) Attorneys DAVE ANDERSON and JANIS 
KESTENBAUM. WILLIAMS was interviewed under the terms of an 
agreement reached between the OIC and the DOJ. After being 
apprised of the official identities of the interviewing Agents 
and the nature of the interview, 
information: 

WILLIAMS provided the following 

WILLIAMS has worked for the USSS since June of 1988. 
From 1994-1996, WILLIAMS was assigned to the ww East 
Wing of the White House. In April of 1996, WILLIAMS was promoted 
to Sergeant and spent one year unassigned. WILLIAMS explained 
that as an unassigned officer, one would work various shifts in 
different areas of the White House. In May of 1997, WILLIAMS was 
assigned to the Northwest gate. WILLIAMS advised he is also 
assigned to magnetometer duty and, as a result, frequently 
travels away from the White House. 

WILLIAMS first saw MONICA LEWINSKY when WILLIAMS was 
assigned to the- and LEWINSKY was assigned to the 
Correspondence office of the Office of Legislative Affairs. 
WILLIAMS would see LEWINSKY three to four times a week if 
WILLIAMS was at the White House. WILLIAMS described his 
relationship with LEWINSKY as a "hi/good-bye" relationship. 

WILLIAMS heard LEWINSKY and JOCELYN JOLLEY were getting 
transferred out of the White House a couple of days before they 
were transferred. At the time of the transfers, WILLIAMS did not 
know why they were being moved. A couple of days after the 
transfer, WILLIAMS heard that LEWINSKY was hanging around the 
West Wing too much and EVELYN LIEBERMAN had her transferred. 

Well after LEWINSKY was transferred, WILLIAMS heard a 
rumor about LEWINSKY and President WILLIAM JEFFERSON CLINTON 
being caught in a compromising position in the White House 
theater. 
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WILLIAMS saw LEWINSKY once after she was transferred. 
WILLIAMS first advised he believed the incident occurred in early 
October of 1997. After further questioning, WILLIAMS advised 
this incident occurred on his birthday. Upon further 
questioning, WILLIAMS advised the incident could have happened in 
August of 1997. WILLIAMS does not recall this incident 
coinciding with a newspaper article mentioning an incident 
involving CLINTON and a former White House staffer. 

WILLIAMS advised he was walking from the West Wing'to 
the East Wing when he passed LEWINSKY. WILLIAMS can not recall 
if LEWINSKY had a White House pass when he saw her. WILLIAMS 
then called JOHN MUSKETT just to let him know LEWINSKY was there 
since MUSKETT and LEWINSKY were friends. WILLIAMS knew MUSKETT 
and LEWINSKY were friends because WILLIAMS often saw LEWINSKY 
speaking to MUSKETT. 

WILLIAMS advised that since he has been a Sergeant at 
the Northwest gate, he can recall two occasions LEWINSKY showed 
up at the Northwest gate without an appointment. WILLIAMS 
advised that LEWINSKY would advise she was phoning BETTY CURRIE. 
WILLIAMS advised that LEWINSKY did not gain access to the White 
House through the Northwest gate on these two occasions. 

WILLIAMS advised that on December 6, 1997, shortly 
after 10 a.m., he received a call on his radio from BRENT 
CHINERY. CHINERY advised that WILLIAMS needed to respond to the 
West Wing . WILLIAMS telephoned CHINBRY, 
who advised WILLIAMS needed to see BETTY CURRIE as CURRIE was 
upset. 

WILLIAMS proceeded to the Northwest gate to see the 
officer on duty and determine if anything unusual occurred. The 
officers responded no so WILLIAMS proceeded to the West Wing to 
see CHINERY. CHINERY told WILLIAMS that the incident had 
something to do with someone at the Northwest gate telling 
someone on the outside of the White House about CLINTON and a 
guest and their location. 

WILLIAMS then went to CURRIE's office. CURRIE was 
visibly upset. CURRIE could not understand why someone would 
tell an outsider about what was happening inside the White House. 
CURRIE said that LEWINSKY had phoned her numerous times and said 
that LEWINSKY was told that CLINTON was in the Oval Office with 
ELEANOR MONDALE. 

CURRIE asked WILLIAMS to please find out what was going 
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on, because the incident was serious enough to get someone into 
trouble. WILLIAMS told CURRIE that he would look into it and 
CURRIE asked him to get back to her as soon as possible. 
Although the DOJ claimed that questions regarding what CURRIE 
relayed to WILLIAMS about CLINTON's conversations with CURRIE 
were possibly covered by Executive Privilege, WILLIAMS was asked 
if CURRIE indicated the President's temperament. WILLIAMS 
advised that CURRIE said the President was upset. 

WILLIAMS left CURRIE's office and went back to the 
Northwest gate. On the way to the Northwest gate, WILLIAMS 
called his supervisor, Captain JEFF PURDIE. WILLIAMS told the 
officers at the Northwest gate, BRYAN HALL and STACY PORTER, that 
someone could get fired over this incident. 

WILLIAMS advised that PORTER said he was unaware of the 
incident. HALL advised he did not know who LEWINSKY was, but she 
came to the post and said she had gifts for CLINTON and CURRIE. 
LEWINSKY told HALL that she used to work at the White House. 
Although it is not standard operating procedure, HALL said that 
he allowed LEWINSKY into the guard shack because it was raining. 
LEWINSKY called CURRIE several times, but CURRIE did not answer. 

According to HALL, LEWINSKY had asked HALL if he knew 
where CURRIE was. HALL proffered to LEWINSKY that maybe CURRIE 
was giving a tour to ELEANOR MONDALE. LEWINSKY became upset at 
this news. HALL said that at some point CURRIE came out to speak 
to LEWINSKY. At some point later, CURRIE called HALL and said 
that she did not want to see LEWINSKY. HALL told LEWINSKY and 
she got upset and left with her gifts. 

PURDIE and WILLIAMS then went to see CURRIE. WILLIAMS 
advised it was USSS policy not to tell the White House staff the 
name of an officer involved in an incident like this one. 
WILLIAMS told CURRIE that LEWINSKY may have seen MONDALE and made 
the connection between CURRIE and MONDALE. 

CURRIE said it was okay and advised that she would 
notify the President. CURRIE told WILLIAMS not to tell anyone 
about the incident. CURRIE also said that there could be 
disciplinary action taken if word of this incident got out. 

WILLIAMS advised that the first time he met with CURRIE 
on December 6, 1997, they met in CURRIE's office with the door 
closed at CURRIE's request. The first meeting lasted five 
minutes. The door to the Oval Office was closed and WILLIAMS 
does not know if MONDALE was in the Oval Office. 
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WILLIAMS advised the second time he met with CURRIE, 
PURDIE was also present. WILLIAMS advised that CURRIE was less 
upset after she received WILLIAMS' explanation. WILLIAMS advised 
that MONDALE was in the Oval Office during WILLIAMS' meeting with 
CURRIE. WILLIAMS advised this second meeting with CURRIE lasted 
about ten minutes. 

After this meeting with CURRIE, WILLIAMS walked past 
CHINERY's post and asked CHINERY for a computer printout showing 
the time MONDALE entered the White House. WILLIAMS had no 
further conversation with CHINERY until the following Monday. 

WILLIAMS advised he spoke to WILLIAMS on Monday, but 
did not talk about the gist of WILLIAMS' conversation with 
CURRIE. CHINERY told WILLIAMS that CURRIE told CHINERY to tell 
WILLIAMS that everything was going to be okay. CHINERY also told 
WILLIAMS that LEWINSKY came into the White House at some point on 
December 6, 1997. 

WILLIAMS advised that HALL was not disciplined for his 
actions on December 6, 1997. &aOvOH 
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1 PROCEEDINGS 

2 Whereupon, 

3 KEITH WILLIAMS 

4 was called as a witness and, after being first duly sworn by 
5 the Foreperson of the Grand Jury, was examined and t&lied 

6 as follows: 

7 EXAMINATION 

8 BY SlR. WISENBERG: 

9 Q Would you have a seat, please, and state your name 

0 for the record, please. 

1 A My name is Keith Williams. 

2 Q And tell us your title, please. 

3 A I’m with the -- I’m a sergeant with the 

4 United States Secret Service, Uniformed Division. 

5 Q Okay. And shall we refer to you as 
6 Officer Williams, or Sergeant Williams? 

7 A Sergeant wilhrns. 

8 Q Sergeant Williams. My name is Sol Wise&erg, and 
9 I’m an attorney with the Office of the Independent Counsel. 

0 To my left is Mary Anne Wti. She’s an attorney 

,I for the Office of Independent Counsel. 

‘2 To my right is Ed Page. He’s an attorney for the 

:3 Office of Independent Counsel. 

:4 This is the Grand Jury reporter, and these are the 

15 ladies and gentlemen of the Grand Jury. 
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1 This is a federal Grand Jury impaneled by the 
2 United States District Court for the District of Columbia 

3 investigating, among other things, wbetber certain 

4 individuals committed crimes in connection with the 

5 civil case of Jones versus Clinton. Do you understand? 

6 A Yes. Yes, sir. 

7 Q I’m going% talk briefly about rights and 

8 responsibilities as a Grand Jury witness, and I’ll ask you 

9 for audible responses, rather than a sbalce of the head - 

0 A Yes, sir. 

1 Q -- to see if you understand what I’m saying. 

2 Let the record reflect that Jackie Bennett of our 

3 office -- the Office of Independent Counsel -- has just 

4 entered the Grand Jury room. 

5 First of all, though you do not have the 

6 right to have a lawyer in the Grand Jury room with youi 

7 you have a right, Sergeant Williams, to have a lawyer outside 

8 and to confer with that lawyer, if you need to. Do you 

9 understand that? 

0 A Yes, sir. 

1 Q And do you have such a lawyer here today? 

2 A Yes, sir. 

3 Q Can you tell us who that lawyer is. 
4 A Mike hibig, sir. 

5 Q Okay. And if you need to confer with him about a 

Page 1 - Page 1 
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1 matter, let us :know, and you can go out and do SO. 

2 A Yes, sir. 

3 Q Do you understand? 

4 A Yes, sir. 

5 Q You understand that you took an oath to tell the 
6 truth and that you have to tell the truth; is that -- 

1 A Yes, sir. 

8 Q You understand the implications of taking an oath 

9 to tell the truth? 

0 A Yes, sir. Yes. 

1 Q You have certain privileges. You have a privilege 

2 again self-incrimination -- or a right against 
3 self-incrimination. Do you know what that is? 

4 A Yes. 

5 Q So if a truthful answer to a question would tend to 

6 incriminate you, you could take the privilege on that. Do 
7 you understand that? 

8 A Yes, sir. 

9 Q As an example, if I ask you, “Did you rob the 

10 Gotham City Bank on April 3, 1986,” and it just so happened 
II that you did -- a truthful answer would be “Yes” -- you could 

:2 invoke the privilege. Do you understand that? 

13 A Yes, sir. 

14 Q There is a marital communications privilege. There 

‘5 is an attorney-client privilege. If I ask you a question 
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I 1 approximately June of 1988; is that right? 

2 A Yes, ma’am. 

3 Q And from 1994 through 1996, you were assigned to ! 

4 what is known as the G-4 post in the East Wing of the 

5 White House? 

6 A Yes, ma’am. 
7 Q And what is the G-4 post, just briefly? 

8 A It’s an entry post for visitors coming in through 
9 the East Wing of the White house. 

0 Q And in April 1996, you were promoted to the rank of 

1 sergeant; is that correct? 
2 A Yes, ma’am. 
3 Q And at that point, you spent one year unassigned; 
4 is that right? 

5 A Yes, ma’am. 

6 Q And then in May of 1997, you were assigned to the 
7 Northwest Gate; is that right? 

8 A Yes, ma’am. 
9 Q And is that your curmnt assignment? 
:0 A Yes, ma’am. 
1 Q And you also do magnetometer duty? 
2 A As an officer, not as a sergeant. 
3 Q You don’t know that anymore? 
4 A No, ma’am. 

5 Q Okay. And magnetometer duty, just for the record, 

Page 
I is what? 

2 A Magnetometers that go -- wherever the President 
3 goes outside of the White House, we set up magnetometers a 
4 every location that he goes, and we usually -- when I was an 
5 officer, I usually managed all the magnetometer equipment 
6 that go out on the --&-in the road for any type of detail 
7 outside of the White house. 
8 Q And those are basically metal detectors, right? 

9 A Metal detectors, yes. 
0 Q Okay. Now, I’m going to call your attention to an 
1 incident that occurred at the Northwest Gate on approximate 

2 December 6, 1997. Do you remember that? 

3 A Yes, ma’am. 
4 Q All right. And on that date, did you receive a 

5 call from Officer Brent Chinery? 
6 A Yes, ma’am. 
7 Q That was a telephone call, or a radio call? 
8 A A telephone call, ma’am. 

9 Q And can you explain where you were and what the 

0 nature of the call was. 
1 A First, I received a radio call to call 
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I that you think impinges on those, you can invoke the 

2 privilege or ask to speak to your attorney. Do you 
3 understand that? 
4 A Yes, sir. 
5 Q Aside from those privileges that I’ve mentioned, if 
6 we ask you a question, you have to tell us the truth about 
7 anything we ask. Do you understand that? 

8 A Yes, sir. 

9 Q All tight. And if there’s anything we ask that 
0 you don’t understand -- it’s too legalese or something like 

1 that -- feel free to ask us to rephrase it. We’ll be happy 
2 to do so -- or in my case, to attempt to do so. 

3 A All right, sir. 
4 Q Do you understand? 

5 A Yes, sir. 

6 Q All right. Any questions about your rights and 

7 responsibilities as I’ve explained them to you? 

8 A No, sir. 

9 MR. WISENBERG: All right. I’m going to have my 

0 colleague, Ms. Wirth, take over the questioning. 

1 BY MS. WIRTH: 

2 Q You are a sergeant with the Secret Service, 

3 correct? 
4 A Yes, ma’am. 

5 Q And you’ve been with the Secret Service since 

2 Officer Chinery at --: a _ . At that 

3 time, I just walked into our sergeant’s oflice, which is in 
- 4 the Old Executive Office Building. His conversation -- I 

5 called him, and he told me that I needed to respond to the 
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I l\.est Wing, and he would let me know, once I got there. 

2 Q Okay. So did you do that? 

3 A Yes, I did. 

4 Q And did you talk to Officer Chinery at that time? 

5 A Yes, I did. 

6 Q And did he tell you anything? 

7 A He -- when I -- before -- to get the office -- once 

8 I got to Officer Chinery, he told me that Mrs. Currie wanted 
9 to talk to me about an incident. I asked him what was going 

0 on, and he said that it was about a incident that happened at 
1 the Northwest Gate and that I needed to go in there and talk 

2 to her about it. 

3 Q Do you know Mrs. Curie, by the way? 

4 A Yes, I do. 

5 Q Through your work at the White House? 

6 A Through my work at the White House. 

7 Q Okay. So basically, what you’re saying is that 

8 Officer Chinery, when he spoke to you on telephone, didn’t 

9 tell you the nature of whatever had come up? 

0 A Not at the moment. 

1 Q But he told you in person when he went to see him? 

2 A Yes, ma’am. 

3 Q What did you do next? Did you go to the 

4 Northwest Gate, or did you go see Betty Currie? 

5 A Before I went to the Northwest Gate, I called 
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1 knowledge, she was -- she was sitting down then. 

2 Q Did you sit down, too? 

3 A No, ma’am. I stood the whole time. 

4 Q Okay. .4nd do you remember what she said to you? 

5 A She told me that there was a problem at the 

6 Northwest Gate, and that she couldn’t understand why 

7 someone would tell where the President was and whom he 
8 had in his office. 

9 Q Okay. And how did she seem at that point, in terms 

0 of manner? 

1 A She was very upset. She looked like she was about 
2 to cry. 

3 Q Okay. Did she mention the President at all at 

4 that time? 

5 A- At that moment, she told me that the President was 

6 very upset and that he wanted something done behind why an 

7 officer would tell his business. 

8 Q Okay. And did Betty Cut-tie tell you what the 

9 officer at the gate was supposed to have said? 

0 A At that moment, she did. She told me that 

I Monica Lewinsky was calling her at her desk and was telling 

2 her that the officer -- Officer Hall -- told her that she 
3 (sic) was in the Oval Office with Mrs. Eleanor Mondale. 
4 Q That who was in the office? 

5 A Eleanor Mondale. 
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1 - before I went into Mrs. Cut-tie’s office, 1 called the 
2 Northwest Gate, and I asked the officers could they tell me 

3 what -- if anything happened. And at that time, they told -- 

4 all of them told me no, nothing happened. 

5 d Who did you speak to -- do you remember? 

6 A I think -- I can‘t recall, but I think -- I 

7 remember talking to Officer Hall - Brian Hall -- and there 

8 was another officer there - 1 can’t pronounce his name. 

9 Q Gary Niednviecki? 

0 A Niedzwiecki. 

1 Q Okay. And you spoke to him, too. 

2 A Yes, ma’am. 

3 Q And each of those two officers told you that 

4 nothing had happened, to their knowledge? 

5 A At that time, nothing had happened, to their 

6 knowledge. 

7 Q Okay. So what did you do next? 

S A ‘Then i proceeded and knocked on the door of 

9 Mrs. Currie’s office, and then she told me to come inside and 

o closed the door behind. 

1 Q And was it just the two of you in the office at 

2 that time? 

3 A Yes, ma’am 

4 Q And was she seated or standing? 

5 A At that time, I can’t recall. To my best to my 

1 Q With who? 

2 A With the President. 

3 Q Okay. So Officer Hall is supposed to have said 
4 that to Monica Lewinsky? 

5 A Yes,ma’am. 

6 Q Okay. And did Betty Cunie tell you whether 

7 Monica spoke to & - Beny Currie - or to the President, 

8 or to both? 

9 A I can’t recall. I do recall her saying that 
0 -- that - that - sk said Monica talked to her -- to 

I Mrs. Curie. Sk said that sk had talked to her. 

2 And in the meantime, while we were talking, the 

3 phone rang again, and on the phone you can see a phone number 
4 -- which I couldn’t see -- and then Mrs. Cunie told me 

5 again that that was Monica calling again. 

6 Q Did Mrs. Currie pick up the phone? 

7 A No, sk did nof not while I was in there. 

8 Q Sk let it ring? 

9 A She let it ring. 

0 Q All right. Is tbm anything else about that 

1 particular conversation with Mrs. Currie that you remember? 

2 A To the best of u~y knowledge,-again, she was very 

3 upset. and sk told me that if I didn’t find out what was 

4 going on. someone could be fired behind it. 

5 Q All right. Anything else you recall? 

Page 9 - page 12 
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1 A I can’t recall if he did or not. 
2 Q Okay. When you say he confessed -- what did he 
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1 A I can’t recall anything else. 

2 Q Okay. What did you do next? 

3 A At that time, I told her I’d find out what NW 

4 going on, and I started to leave the room. 
5 Q Okay. When you left. where did YOU go? 

6 A By Officer Brent -- I have to go b> 
7 Officer Chinery’s desk. 

8 Q- 
9 A Yes, ma’am. 

0 Q Did you have a conversation with Officer Chinery at 

1 that time -- do you remember? 

2 A I can’t recall if I did or not. 

3 Q What do you remember doing next? 

4 A Going out to the Northwest Gate. And then I 
5 confronted the officers, and I said, “Look, you guys need 
6 to tell me what was going on out here because there’s an 

7 incident in the White House, and I want to know what’s goin! 

8 on, or somebody is going to be fired behind this.” 

9 Q Okay. Who didyoutalk to? 

0 A 1 think it was Officer Chinery -- I mean, excuse 

1 me, Officer Hall and Officer Niedzwiecki. 
2 Q And did you ask them what happened at that point? 

3 A Yes, I did. 
4 Q And let’s start with Officer Hall. Did you ask him 

5 what happened? 

Page 14 

1 A When I did that, that’s when Offica Hall confcsscd 

2 and said that be had a conversation with the young lady at 

3 tbc post. 

4 Q What did be telf you? 

5 A HctoldmethatMrs.-atthetime,hesaid 
6 that-tbathektbexcomeintotbcpostandthetwoof 
7 t&m wean talking about - she was talking to bim about she 

8 knewpeopleintbeWhiteHousc;~tsheuscdtoworkthere, 

9 and that she bad gifts for tbc President - for Mrs. Currie. 
0 AndthenBriantoldmctbatbc-bcsaid 

1 bebadsccubertberebcforeandtbatbcbadseenber 
2 with Mrs. Currie, so bc picked - got on the phone and called 

3 Mrs. Currie’s office to let her know tbat Mrs. Lewinsky 

4 was outside waiting. 
5 Q And what else did he tcU you? 
6 A And t&n be phoned her and tbcn the pbonc rang, but 
7 it didn’t - she didn’t answer tbz phone. And then he told 

8 Mrs.-- Monica Lewinsky that she would probably giving a tour 

9 to Mrs. Mondale if she wasn’t in the office. 

3 Q That Setty Currie would bc given giving a tour -- 

1 A Yes. 

2 Q -- to-Eleanor Mondale? 

3 A Yes. 

4 Q Okay. Did be tell you wbctbcr Monica had asked any 

5 questions about the. President’s whereabouts? 

3 

3 tell you that led you to believe that he said something -- ( 

4 if you did bz!ieve that -- that he said something that he 
5 shouldn’t have, or -- 
6 A He thought at the moment that he had said sometbg 
7 that he shou!dn’t have to her. Because, again, I said 

8 “confess” because at first, when I asked him the question 
9 the first timd, he said nothing happened. 

0 Q Okay. But then he told you that he had said 
1 to Monica Lewinsky that Betty Currie might be giving 

2 Eleanor Mondale a tour? 
3 A Yes, ma’am. 
4 Q All right. You said that Off&r Hall let 
5 Monica-tin&y into the post. Is that a trailer you’re 

6 referring to? 
7 A Into a temporary trailer we have set up until a 

8 new -- the permanent Northwest Gate is finished. 

9 Q And that’s not normally done with respect to 

0 guests; is that right? 
,I A Yes, ma’am. 

.2 Q Do you remember whether it was raining that day - 
3 if there was anything wrong with the weather? 
4 A If I can recall, I think it was raining -- not a 

5 hard rain, just a mist. But it was cold outside. 

Pqe lb 
1 Q Okay. Did you talk to Officer Niedzwiecki, 
2 as well? 

3 A I talked to him, as well. 
4 Q Do YOU remember what he said? 
5 A If-afterBrianHallgotthrough,I-Iasked 
6 himthequestion,andhesaidhe~lledherbeingthereand 
7 that Brian Hall told%er that the President and Mrs. Mondale 

8 was in the Oval Office. 

9 Q Okay. So Gay Niedzwiecki told you something 
0 different from what Off&r Hall told you? 

1 A Yes, ma’am. 
2 Q And was Officer Hall in earshot when Off%er 
3 Niedzwiecki told you that? 
4 A No, ma’am 
5 Q so you talked to them separately? 

6 A Yes, ma’am. 
7 Q All right. So did you say anything to Off&r 

8 Hall, once you heard that from Off&r Niedzwiecki? 

9 A Yes, I did. I told him at that point -- hecause I 

0 wanted him to be honest with me, I told him, I said, “You 
1 need to come clean with me and let me know what’s going 0; 
2 because I was just told that if not, thz& somebody can he 
3 fired behind this.” 
4 Q So did Officer Hall tell you any different? 
5 A No. After that, he said he had nothing different. 

Page 13 - Pa:;16 
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1 He said that was the truth. 1 A Ycab, when I did -- on tht: Avenue. 

2 Q Okay. So what did you do then? 2 Q And you know Monica kinsky? 

3 A I called my captain, who was Captain / 3 A Yes. Ido. 
4 Purdie, hecause he was the watch commander of the shift. i 4 Q Okay. 

5 Q Okay. And your supervisor responsibility that day 1 5 A And I told him I was going to tell Mrs. Ctie 
6 was the Northwest Gate? / 6 that Mrs. -- I mean. excuse me. Monica Lewinsky probably saw 

7 A The Northwest Gate, as well as the north grounds. 7 hh Mondale come into the booth - to our gate, and just 
8 Q Okay. And Captain Purdie’s responsibilities 8 assumed that she was with the President. 
9 were what? 9 Q Okay. So your plan was, tbcn, to tell Mrs. Currie 
0 A For the whole complex of the White House. 10 that you, yourself, bad seen Monica Lewinsky near tbc gate 

1 Q So you called Captain Purdie on the phone? On 11 and that you supposed tbat she, herself, may have been 

2 the radio? 12 Eleanor Mondale and put two and two together bers&? 

3 A I called him on the phone and told -- and I asked 13 A Yes, ma’am. 

4 him to respond to the Northwest Gate ASAP. 14 Q All right. And that wasn’t strictly tbe truth, 
5 Q And did he do that? 15 right?. 

6 A Yes, he did, ma’am. 16 A It was strictly wasn’t the truth, other than - & 
7 Q And when he arrived there, what happened? 17 only part was that I assumed that sbc would have done that 

8 A I -- I told him about the incident -- and we 18 because I -- I saw her out on the Avenue. 
9 had Officer Hall in a back office with us away from 19 Q And you, in fact, had seen her? 

o Officer Niedzwiecki. And Officer Hall, Captain Purdie, 20 A Yes. 
I and myself went over the scenario again. And then Brian 21 Q But you were doing this to protect Officer Hall? 
2 stuck with his story. 22 A Yes. ma’am. 
3 Q Okay. And what happened next? 23 Q Okay. So and did Captain F’urdie a-? 

4 A And then Captain Purdie and myself proceeded to the 24 A Yes, ma’am. 

5 West Wing, back to Mrs. Currie’s office. 25 Q And, in fact, do you have any kind of practice of 

Pq.e 18 Pqe 20 
I Q Okay. Do you remember whether you stopped and 1 not revealing the name of an officer involved in an incidenf 

2 spoke to Officer Chinery on the way? 2 unless you absolutely have to? 

3 A only to ask if -- I can’t recall. I -- I can’t 3 A Yes, ma’am. 
I recall whether or not if I talked to Chineq then or not. 4 Q And that’s what you wge following here? 
5 Q Are you friendly with Officer Chinery? 5 A Ycs,ma’am. 

5 A Ye&wean?. 6 Q Was Officer Hall new at that time? 
r Q Okay. What happened next then, that you remember? 7 A Yes, ma’&. He - sbc - be was - he bad only 

1 A We went and saw Mi-s. Cunie, knocked on the door, 8 been on the job about probably a year and a half. 
9 and then the captain and myself, we both went back into 9 Q Okay. AU right. So when youwcntto 
0 her offtce. 10 Betty Currie’s off&, you said you went in, and did 
1 Q And were you alone with Mrs. Currie at that point 11 she shut the door? You shut the - 

2 -- you and Captain Purdie? 12 A Yes, ma’am. 

3 A Just us three were in there. 13 Q She did? And at that point, was she seated still, 
4 Q And what do you remember happened? 14 or standing? 

5 A She asked me what happened. The captain -- can I 15 A At that point, sbe sat - she went back and 
5 go back. 16 sat down. 

7 Q Mm-hmm? 17 Q And you and Captain Purdie were. standing? 
3 A Before we went back, we asked Officer Hall to leave 18 A Yes. ma’am. 

? -- leave the office. And then the captain asked me what was 19 Q And what did she say at that point? 
1 I going to tell her. 20 A Sbe asked me did I have any information. And &n 

I I told her I was going to -- I told him that I 2 1 I told her tbc story I just told you. 

2 would tell* her that I saw Mrs. Lewinsky outside earlier, no 22 Q Okay. And what did sbc. say-&en you told ber &at 

3 more than 15 minutes prior to her coming to the gate, ~CCZRIS~ 23 you. yourself, bad seen Monica L.&n&y, et cetera? What did 

4 I had to do my rounds in the north grounds. 24 she say? 

5 Q And you, in fact, had seen her? 25 A At first, she said that still doesn’t explain why 

-- -- 
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I he (sic) would know who was in the Oval Office. And I told 

2 her again, I said I saw her on the Avenue prior, and maybe 

3 she assumed that the two were together. 

4 Q And did hfrs. Cunie Seem to accept that? 

5 A My personal opinion, no, but she -- she said she 

6 would tell the President that. 
7 Q Okay. HO\V did she: seem -- Mrs. Currie -- in 
8 relation to how she had szrmed the first time you saw her? 

9 A She was a little more calmer. She was still upset, 

0 but she sort of calmed down a little bit. 
1 Q Okay. Now, during that visit with Mrs. Currie, did 

2 you see the President? 

3 A No, ma’m I didn’t. 
4 Q Do you know whether Captain Purdie? 

5 A I don’t know if he did or not, ma’am. 

6 Q Did he leave the room at any point? 

7 A He left the room with me, and I went back out to 

8 the post. Then -- and then he went back -- I assume he went 

9 back to his office. 

0 Q Okay. So to your knowledge, Captain Purdie did not 

1 see the President at that point? 
2 A To my knowledge, I did not know if he saw him. 

3 Q All right. And do you know whether you spoke to 
4 Officer Chinery on your way out? 

5 A I think the captain and I, when we left the 

Page 22 
I office, we talked to Officer Chinery then. And I asked 

2 Officer Chinery to give me a copy -- he has a computer 
3 at his desk that reads whenever a visitor will come into 

4 the complex. 
5 Andatthattime,weaskedto--1wantedtosee 
5 what time that Mrs. Eleanor Mondale came into the complex. 
7 And be gave me a copy of that. 
3 Q Okay. Getting back to your -- I want to ask you 

? about your two visits to Betty Currie that you’ve testified 
1 about. The first one you went alone -- 

I A Mm-hmm. 
2 Q -- and the second one you went with 

3 Captain Purdie. On either of those visits, did you 
t look at the Oval Off%ze? 
j A From my view, yes, I could see the Oval Office -- 
j the door. 
1 Q On both occasions? 

s A Thedoor, yes, ma’am. 
a Q Okay. And was that door open or closed? 

1 A The first time I went in, it was closed. Before I 
I left the first time, the door was cracked. 
) Q Okay. Cracked open? 
I A Yes, ma’am? 
I Q And what happened the second? 
i A The second visit, it was -- it was 
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I closed completeiy. 

2 Q Both when you came and when you left? 

3 A Yes, ma’sm. 

4 Q Did you ever KZ Eleanor Mondale? 
5 A No, ma’am. I -- I never saw her coming or leaving 

6 Q All right. So after you got the printout from 
7 Officer Chinery. did you look at it? 

8 A Yes, ma’am. 

9 Q And what did it show? 

0 A It showed the time when she came into the compla 
1 Q Meaning Eleanor Mondale? 

2 A Yes, ma’am. And right now, I couldn’t recall 
3 the time. 
4 Q Do you have any rqcollection as to how recent it 
5 was fro& the time you saw the report to when she had tived 

6 -- how long she was in the White House at that point? 
7 A -1 -- I -- I’m not certain. I would say about 

8 30 minutes. 

9 Q Okay. And she had not left as of -- 

0 A No. 

1 Q -- the printing of that report? 

2 A I can’t recall. I can’t recall. I don’t know if I 
3 asked Chinery if she left or not. I can’t recall because I 
4 was kind of upset about what was going on. 

5 Q Did you keep that report? 
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1 A No, ma’am. I threw in our bum bag as soon as I 
2 got to the Northwest Gate. 
3 Q Okay. Do you nzmember whether you told 
4 Off&~ Chineay w&t had happened in your visit with 
5 Betty Cunie along with Captain Purciic? 
6 A IthinkIrccallUngOfflcerChineqthatsbc 
7 wanted to know v&a&as going on and that she was veq upsa 

8 Q AU right. And was Captain Purdie present when you 

9 told Officer Chineay that? 

0 A Yes,ma’am 

I Q AU right. Now, what happened next? After you got 
2 that printout and you looked at it, what else happened? 

3 A At that time, w looked at the prinf saw the 

4 time. I said, ‘Well - ” I told tbe captain then, I said, 
5 “We& it concurs with what I was talking about from the 
6 time that Mrs. Lzwinsky was outside, that she could possibly 
7 have se.en Mrs. Mondale go into the complex.” 

8 Q Okay. And that was your purpose in seeing 
3 the printout? 

I A Yeqma’am. 

1 Q All right. Did you have any further t&s at that 

2 point with anybody back at the Northwest Gate? -- 
3 A Two of the officers, and telling them that Mrs. 
I -- excuse me. I’ll go back, because Mrs. Cunie told us 
S before we left, if WC kept it quiet. nothing else would 
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1 and I left around -- yes, around 1:30. I never heard an! 

2 more about that. 

3 Q Do you know whether Captain Purdie had any fmher 
4 conversations with Betty Currie? 

5 A At the time, no, I -- I don’t know. I didn’t knou 
6 if he had any more -- any more conversation or not. 

7 Q Do you know whether Captain Purdie ever saw thy 

In rc: Grand Jury Proceedings Multi-PageM July 23, I998 I 
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1 happen about it. 
2 SO WC went back to the post to inform the officers 

3 to keep their mouth closed about what had occurred. 
4 Q Okay. So in your second visit with Betty Currie, 

5 can you tell us to the best of your memory what her words 

6 were when she mentioned or said if you keep it quiet -- what 

7 do you remember she said? 
8 A She just said as far as disciplinary action, if we 8 President that day? 

9 would keep it quiet and not tell a lot of people what had 9 A No, I don’t know that. 

1 0 happened, then nothing else. would happen. 0 Q Okay. Do you know if Monica Lewinsky ever made it 

1 1 Q Okay. Did she say whether she had any 1 into the White House that day? 

1 2 authorization from anyone to say that to you? 2 A That day -- after I left the next day, I came back, 

1 3 A No, ma’am. 3 I think -- it was on a weekend, so it happened that Saturday, 

1 4 Q Did she ever mention the President’s name? 4 and my days off are Saturdays and Sunday. So I do recall 

1 5 A She mentioned to me that he -- that -- she said she 5 when I came back Monday, Officer Chinery told me that she 

1 6 couldn’t understand why an officer would tell a President’s 6 did come into the complex. 

1 7 -- because he was very upset about it, and she wanted -- he 7 Q Okay. Going back to the day of the actual 

1 8 wanted something done behind it. 8 incident, after you spoke to the people at the Northwest 

1 9 Q She told you that on the first visit? 9 Gate, you know, and told him, you know, basically, to 

2 10 A Yes, ma’am. 10 keep it quiet and nothing would happen, did you speak to 

2 !I Q Did she say anything about the President during the II Officer Chinery again that day? 

2 12 second visit? 12 A No more that day, ma’am. 

2 !3 A Not -- not that I can recall, ma’am, other than 13 Q Do you ever recall Officer Chinery that day 

2 !4 saying again that someone could be fired behind this. 14 telling you that he had spoken to Betty Currie again and 

2 !5 Q She did say that the second visit? 15 that Betty Currie had said that Chinery should tell you that 
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1 A Yes, ma’am. 1 everything was going to be okay? 

2 Q But she ended by saying if it was kept quiet -- 2 A Yes, that was later on in the week. Tbat was later 

3 A Nothing else would happen. 3 on in tbe wxk. 

4 Q Okay. So did you pass that along to anyone? 4 Q Okay. Can you tell us about that. 

5 A I passed it along to the officers on the gate. I 5 A Only thing I asked - Cbinery said, “I need to talk 

6 told them that they need to keep this quiet; that they need 6 to you.” And I said, “About what?” He said, ‘What happened 

7 not to say anything else about it, or we could hear something 7 over the weekend.* And I said, “What about it?” And then 

8 from this further down the line if they talked. 8 be said, “Mrs. Cunie told me to let - to inform you that 

9 Q Okay. Who did you tell that to? 9 everything was okay and just to keep quiet about it.” 

I 0 A I told that to Officer Hall, Officer Niedzwiecki, 0 Q Okay. And you said that was within the week of the 

1 1 and at the time, there was another officer named Officer 1 incident happening? 

1 2 Porter, who was not there at the gate, but that showed up 2 A If I recall, I think it was within tbc week of 

I 3 after we came back from our second visit, because he was on 3 tbatbappezling. 

1 4 his response time. 4 h4R. WISENBERG: Can I ask a couple, because I bave 

1 5 Q Okay. So he wasn’t there when Monica came through? 5 togo. 

1 6 A No, ma’am. 6 MS. WIRTH: Yeah. go abead. 

1 7 Q But you told him, anyway? 7 BY MR. WISENBERG: 

1 8 A Yes, ma’am. 8 Q Sergeant Williams, I’m going to show you what’s 

I 9 Q Because he knew about it. 9 been mark& as KWM-I, a Grand Jury exhibit. And it purports 

2 0 A Yes, ma’am. 0 to be. a scheme of a portion of the West Wing, around the 

2 1 Q Okay. 1 Oval Office area. You’ll see there’s both typed or computer 

2 2 A Only because everybody was talking about it then. 2 printing on it, and somebody bas band-printed some things: is 

2 3 Q Okay. Now, did you have any further communications 3 that correct? 

2 4 with Betty Currie that day? 4 A Yes. 

2 5 Q And you didn’t do any of that printing, correct? 5 A No, ma’am. I got off -- my shift ended at 1:30, 
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1 A That’s the first I’ve seen this. 
- L Q Okay. You had menriorxd that you went into 

3 Betty Cun-ie’s office. 

.l A Yes. sir. 

5 Q And based on infonnation our investigators 

6 have obtained, Betty Currie has a desk in a reception 

7 area outside the Oval Office at L% 1 o’clock door, but 

8 we’ve also heard some information that she will sometimes 

9 sit in Nancy Hemreich’s office. 

0 Whenz. was she on the day &at you met with her and 
1 she closed the door? 

2 A This is the hallway. I came through the door. and 

3 I was in area right here (indicating). 

4 Q Okay. So you were in the reception axa? 

5 A Yes. sir. 

6 Q If the Oval Office were a clock -- 

7 A Yes. 

8 Q -- them would be a door at 1 o’clock on that clock 
9 that takes you out to this Reception Area 1 on the map? 

0 A Yes, sir. 

1 Q Okay. So did she close the door right bere? 

2 A Right here (indicating). 

3 Q Okay. And I’m pointing to a door that is almost 

4 to the end of the arrow. You see. there’s a area marked 

5 ‘Walkway 2,” and somebody has drawn an arrow through that; 

July 23, 1998 
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1 BY MS. WIRTH: 

2 Q And the second visit? 

3 A The second visit. the door was closed. 

4 Q Both when you came and when you left? 

5 A Yes, ma’am. 

6 MS. WIRTH: All right. 

7 MR. WISENBERG: Give me just a moment to confer 

8 with my colleague, because I have been summoned somewbcre. 

9 MS. WIRTH: Yeah, sure. 

:0 MR. WISENBERG: Pardon me for just a minute. 

,I (Brief interruption to proceedings.) 

2 +*+ 

3 BY MR. WISENBERG: 

4 Q Thank you very much. Pardon me for that. 

5 ting your first visit, did the President come out 

6 and talk to you at all or witness, to your knowledge, your 

7 discussion with Betty Currie? 

8 A NO, be did not. He didn’t -- as far as I’m 

9 concerned, he did not come into tbe room at any point. I 

0 never saw him. 

1 Q Okay. At any time during this day, was he face to 

2 face with you? 

3 A No, sir. 

4 Q Okay. Did you ever tell anybody that in any way 

5 related to this incident that the President himself was irate : 

Page 3C 
1 is that correct? 
2 A Yes, sir. 

3 Q Right before that arrow ends, there’s a door, and 

4 there’s an “0.” The arrow goes right through that; is 

5 that correct? 

6 A Yes, sir. 

7 Q That’s the door that she closed? 

8 A Yes, sir. 

9 MS. WIRTH: Can I ask a question? 

0 MR. WISENBERG: Yeah. 

1 BY MS. WIRTH: 
2 Q And when you said that the door to the Oval Office 
3 was closed when you fust got there and later it was cracked 

4 open -- it’s the door at 1 o’clock -- 

5 A Yes, ma’am. 

6 Q -- that you were referring to? 

7 A Yes, ma’am. 

8 MS. WIRTH: Okay. 

3 A JUROR: Can you repeat that? The first visit, 

1 the door was cracked, and the second visit the door was 
1 closed -- or was it the other way around? 

2 THE WITNESS: The first visit, when I walked in the 

3 room, the door was closed. But by the time I left the room, 
4 the door was cracked. 

Page 3~ 
1 and was literally face to face with you over this incident? 

2 A No. I did mention to Brian Hall at the gate that 

3 be needed to talk to me because the President had - had said 

4 that be wanted something done behind this. And I - I did 

5 that because at the moment before he confessed to me, nobody 

6 would say anything about what happened, and I wanted him to 

7 talk to me. And then & started talking. 

8 BY MS. WIRTH: 

9 Q So what did you say to Brian Hall to make him talk? 

0 A I told him - I told him, I says, “L.ook, you need 

1 to come clean with me and tell me what’s going on, because 

2 the President wants - wants something done behind this. He 

3 wants somebody fued.” 

4 Q So you were leading him to believe, you thought, 

5 that you had spoken to the President? 

6 A Yes, ma’am. 

7 BY MR. WISENBERG: 

8 Q Did you lead anyone else to believe that you had 

3 spoken to the P&dent? 

3 A No. 

1 Q Okay. I’m not saying that this has happened, but 

2 assuming somebody has told the gmnd jurors that you told 

3 them that the President was literally face to face with you 

1 and said he wanted something done about this running off at 

5 the mouth -- assuming somebody has told the Grand Jury that, 

‘I 
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1 they arc mistaken? 

2 A Yes, sir. 

3 Q Okay. Can you think of any reason why -- you said 
4 that you said it to Hail to kind of shake him up, right? 

5 A Yes, sir. 

6 Q Can you think of any reason why anybody would get 
7 that misapprehension from talking to you? 

8 A I can’t think of any reason why. 

9 Q You’re certain that you didn’t see him? 
11 0 A I’mcertainIdidnotseehim. 

1 1 MR. WISENBERG: Okay. That’s all I have. I have 

1 2 to run, and I’ll be back. 

1 3 BY MR. PAGE: 

1 4 Q Officer Williams, my name is Ed Page. I believe 

1 5 Mr. Wise&erg introduced us when your examination started a 1 

1 6 while back. 

1 7 I wanted to ask you -- you said that during 

1 8 the one of these visits with Betty Currie right outside 

1 9 the Oval Offlice, that when you arrived, the door was 

2 0 shut, c.TmTect? 

2 I A Yes, sir. 

2 2 Q And that’s the door into the Oval Office that 

2 3 you’re talking about? 
2 4 A Yes, sir. 

2 5 Q And when you left at that first meeting -- is 
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1 that correct? 

2 A Yes, sir. 

3 Q -- the door was cracked? 

4 A yes, sir. 

5 Q How did it get cracked? 

6 A I -- I could not recall. All I know is when I 

7 fti got in the room talking to her, I glanced at the door, 

8 and it was closed. And in the meantime, while I was talking 

9 to her, before I left, I looked up, the door was cracked. 

1 0 Q And you have a specific recollection about that? 

1 1 A Yes, I do, because I looked at the door. 

1 2 Q Did you hear the doorknob work and somebody go to 

1 3 pull the door open -- or what do you recall? 

1 4 A All I can recall is in our conversation talking to 

1 5 her at first, when I first got into the room, it was closed, 

1 6 and by the time tbe conversation ended, I looked up again, 

1 7 and the door was cracked. 

1 8 Q Were you concerned at the time of your first 

1 9 meeting with Ms. Currie that the President might come out 

2 o and speak with you? 

2. I A At fim, I probably was concerned about that. 

2: 2 Q And what was your concern? 

2: 3 A Because I saw how upset Mrs. Currie was when I 

21 I first entered the room. And she told me to close the door, 

21 S and then she told me about she couldn’t understand why 

Pagem July 23, 1998 

5 Page 3: 

e 

1 someone would tell the President’s business and that 

2 he u-z& very upset. 
3 %IR. PAGE: All right. \Vould you mind stepping out 

4 for a moment. 

5 THE WITNESS: Mm-l-mm. 

6 MS. WIRTH: Thank you. 

7 (The witness was excused and recalled.) 

8 *** 

9 FOREPERSON: Mr. Williams, I’d like to remind you 

IO that you are still under oath. 

II THE WITNESS: Yes, ma’am. 

12 FOREPERSON: Mr. Page, I just wanted to make it 

13 knoun and have it on record that we have a quorum, and then 

14 are no unauthorized persons in the Grand Jury room. 

15 BY MR. PAGE: 
16 Q Thank you. 

I7 All right. Officer Williams, before December 6, 

18 1997 -- the date that we’ve been talking about of the 

19 so-called incident at the Northwest Gate involving 

!O Ms. Lswinsky and Eleanor Mondale -- before that date, 
!l had Ektty Currie ever called you before in a similar 

!2 kind of situation? 

!3 A No, sir. 

!4 BY MS. WIRTH: 
!5 Q Has that ever happened since? 

Page 30 
1 A No, ma’am. 

2 Q Have you ever bad any fur&x conversations 

3 with Beny Cunie about tbis incident after that date - 

4 afterDeccmbez6? 

5 A No, ma’am. 

6 Q No? 

7 A other tban%bat Officer Cbinery told me that week, 

8 that it was - eveaything was okay, as long as we kept quiet. 

9 Q And that was supposedly a message from Betty? 

:O A Yes, ma’am. 

II Q But other than that indirect message, you’ve have 

12 bad no direct conversations with ba about this? 

13 A No, ma’am. 

14 BY MR. PAGE: 

15 Q During your two meetings with Betty Cunie on this 

I6 day that we’ve been talking about, was Eleanor Mondale in the 

I7 Oval Offxe during either of your meetings? 

18 A I can’t tell you that because I never saw her come 

19 into tbc complex, other than checking with Officer Chincry’s 

!O desk. And I never saw her coming or leaving. I could not 

1 tell you if sbe was in thea-e or not. I actually did not know z 

2 her whzreabouts. 

3 Q During your two meetings with &tty Currie on tbis 

4 day that we’ve been talking about. did Betty Cunie. ever T 

5 leave tlx arca -- her office -- leave the room and come back? 
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1 A No. sir. 

2 Q So she was with you the entire time during these 

3 two meetings? 
4 A Yes. sir. 

5 Q Were there any other meetings that we haven’t 

6 discussed between you and Betty Currie on this day, Saturday 
7 December 6, 1997? 
8 A No, sir, no other meetings. 

9 Q Before this Saturday -- December 6, 1997 -- had 

0 President Clinton ever handled a similar situation that arose 

I that day in the manner that it was handled that day? 

2 A As far as my knowledge, I don’t know anything, not 

3 -- as far as me concerned, no, I’ve been never heen in any 

4 type of situation, other than that day. 

5 Q Have you heard any rumors about any other gate 

6 incidents or other incidents where the President and/or 
7 Ms. Betty Cunie handled the situation in a similar manner? 

8 A Again, as far as I’m -- as far as myself, I never 

9 heard any other rumors about it. 

10 Q At the time you were in the office outside 

!I the Oval Office with Betty Cunie on Saturday, December 6, 
12 1997, did you think that President Clinton was inside the 

!3 Oval Office? 
14 A Yes, sir. 

15 Q And was this during both of your meetings with 
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1 that Lewinslcy and Jocelyn Jolley were getting transferred out 

2 of the White Mouse a couple of days after before they wez I 
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3 actually transferred? 
4 A uh-- 

5 Q Just -- did you hear ivhat I said? 

6 A I heard what you said. but I want to -- 
7 Q Do you understand that? 

8 A But I want to say something about that. 

9 Q Okay. Go ahead. 

IO A Okay. Just to clarify, and it’s Sergeant Williams. 

I1 Q1’mson-y. - 
12 A And it wasn’t before -- a couple of days before; it 

13 was the day before they left. 

;4 Q The question we want to ask you, Sergeant Williams, 
5 is from whom you heard that. 

,6 A There was another officer on that post with me at 
7 work, and was Officer Henderson. 

8 Q And that’s who told you that a couple of days 
9 before they were transferred? 

!O A A day before they were transferred. 
!I Q I’m sorry, a day before they were transferred. 
!2 A And I also talked to Ms. Jolley herself, and she 

13 told me she was leaving the next day. Because I no reason 
14 -- I had no -- no information on anything until I asked 
15 her why. 
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I Betty Cunie? 
2 A Yes, sir. 

3 BY MS. WIRTH: 

4 Q Did you notice any protective &tail people there 

5 that day? 

6 A Yes,ma’am. 

7 Q who? 

8 A I don’t know names. Honestly, I don’t know names. 

9 But they were in front -th his door closed -- the 

0 Oval Office door closed. 

1 Q Do you remember how many there were there? 

2 A If I can recall, there. were three. 

3 Q Do you remember what they looked like? 
4 A Honestly, no, ma’am, because I was trying to get in 

5 and out of there. 
6 Q Was there a uniformed person there? 

7 A I do remember Officer Tyler -- seeing Officer Tyler 

8 -- but I can’t recall who else I saw. 

9 Q That’s Mike Tyler? 

0 A Yes, ma’am. 

!I MS. WIRTH: Okay. 

!2 BY MR. PAGE: 

!3 Q Officer Williams, when you were interviewed at 

!4 the offices of the independent counsel back on May 18, 1998, 

!5 I believe that you said, in substance, that you had heard 

1 Sbe came to me and told me it was hex last 

2 tomorrow. And I asked why, and then she didn’t tell me why. 

3 She just said that she was leaving. 

4 Q Did she say why she didn’t want to teU you why? 

5 A No, she did not. 

6 Q Did you press her - 

7 A No, I did not. - 

8 Q - for information? 

9 A No, I did not. 

0 BY h4S. WIRTH: 

1 Q Have you ever talked to ha about it? 

2 A I talked - not about why sbe was f& but I saw 

3 her on the stmet probably about - I would say close to 

4 about 10 to 11 months later. And actually, sbe stopped me on 

5 street and asked me how I was doing. I asked bad her how she 
6 was doing, wbeaz she was working. I can’t rrzalI where sbe 

7 told me she was working, but never beard nothing about the 
8 incident or anything. 

9 BY MR. PAGE: 
0 Q During tbe same interview back on May 18, 1998, I 

!I believe you said that a couple days afta tbe transfer, you 

!2 had beard that Lcwinsky was banging aropnd the West Wing too 
!3 much and that Evelyn Lieberman bad bad Lewinsky transferred 

!4 to the Pentagon. 

!5 A Now, again, I didn’t bear - I don’t think I recall 
1 
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1 saying about Mrs. Liebezman, but I do recall saying -- 1 A No. 

2 or bearing rumors that she had left and she went to 2 MR. SUSANIN: Thank you. 
3 the Pentagon. 3 BY MR. PAGE: 
4 Q Again, the question would be: From whom did 4 Q I probably asked this before, but &zar with me: 

5 you hear? 5 Did Captain Purdie ever tell you at any time that he had 

6 A That’s generalization. Everybody around the 6 spoken with President Clinton on December 6, 1997? 

7 Uniformed Division of rhe White House was talking about this. 7 A No, he did not. 

8 Q On the same day -- May 18, 1998 -- I believe that 8 Q He’s never mentioned that to you? 

9 you told the interviewing officer -- agent, I should say -- 9 A No, he hasn’t ever mentioned it to me. 

0 that well after Lewinsky was transferred, you bad beard a 10 Q And you don’t have that understanding? 

1 rumor about Lewinsky and the. President being caught in a 11 A I don’t have that understanding. 

2 compromising position in the White House theater. 12 BY MS. WIRTH: 

3 A I told them that I did bear of an incident that 13 Q You never heard it from anybody else? 
4 they were in the - in the - in tbe White House theater, 14 A No, I haven’t. 

5 but not in a uncompromised (sic) position. I just beard that 15 BY MR. PAGE: 
6 tbeywea-ein--thattheywenzintbetheater. Andagain-- 16 Q And that’s not something that you have forgotten? 

7 Q And from whom? 17 A That’s something I have not forgotten. I never 

8 A And again, general information from rumors going 18 knew if he did or not. 

9 around the White House. 19 MR.PAGE: All right. 

0 Q So you can’t recall anybody specifically by name at 20 A JUROR: Do you know Monica Lewinsky? 

1 this time who you learned that from? 21 THE WITNESS: I knew her because I worked in the 

2 A No, sir, I can’t. 22 East Wing. My desk sat right behind the off&s she worked 

3 Q You testified that you bad two visits witb 23 out of, which was government -- govemment -- I mean, excuse 
4 Betty Cunie. on Saturday, December the 6th. 1997, correct? 24 me, congressional affairs -- liaison -- correspondence 

5 A Yes, sir. 25 office, excuse me. 

Page 42 Page 44 

1 Q And then your shift ended, I believe you testified, 1 A JUROR: How well did you know ba? 

2 at approximately 1:30 p.m. 2 THE WlTNESS: Just by her coming in and out of the 

3 A Yes. sir. 3 post every day. Coming in from - coming into the East Wing. 

4 Q And you left. 4 A JUROR: If we bad bear,d from someone that a 

5 A Yes, sir. 5 Uniformed Division officer told Jocelyn Jolley around the 

6 Q And that you had no other meetings with 6 time that she was transferred that she should watch her back, 

7 Betty Currie on this day, other than the two that 7 what can you tell 16 that that might mean? 

8 you’ve described? 8 THE WITNESS: Whew, that’s the fust I’ve heard 

9 A Yes, sir. 9 that. I would not know. Would not know. 
0 Q Are you aware, from looking at any record, or any 10 A JUROR: Thank you. 

1 conversation, or from any source, about any other meetings 11 A JUROR: Sergeant Williams, can you -just 

2 that Betty Currie had with, for example, Captain Purdie or 12 focussing on our East Wing experience for a moment, can 

3 others about the Northwest Gate incident? 13 you tell me where Monica’s office was in relation to the 

4 A I’m not aware of them, sir. 14 white House theater. 

5 BY MR. SUSANIN: 15 THE WlTNESS: White House theater? 

6 Q Have you been told about any, Sergeant Williams, 16 A JUROR: Mm-bmm. It’s not on the diagram, 

7 that you weren’t aware of yourself directly? 17 unfortunately. 

8 A Excuse me? 18 THE WITNESS: It’s not on that diagram. 

9 Q Were you told about any such meetings? 19 A JUROR: Was it close to it, or nearby? 

0 A I don’t understand the question. 20 THE WlTNESS: Yes, it’s close to it, ma’am. 
1 Q Your answer you’re not aware of any, do you mean 21 A JUROR: Did you ever see her in the White House .. 

.2 you’re not aware of any personally or directly? 22 theater, or go into the White House. t@tq? 

:3 A Personally, I’m not aware of any, and directly, no. 23 THE WlTNESS: I’ve never seen her go inside there. 

:4 Q You didn’t hear about any such meetings from 24 A JUROR: Could you see the white House theater ’ 

:5 anyone else? 25 from your post’? 
- 
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I THE WITNESS: No, ma’am. 
2 A JUROR: Okay. Thank you. 

3 hlR. PAGE: Okay. All right would you step outside, 

4 please. Thank you. 

5 (The witness was excused and recalled.) 

6 *** 

7 FOREPERSON: Mr. Williams, I’d like to remind you 
8 that you that you’re still under oath. 

9 THE WITNESS: Yes, ma’am. 
0 MR. PAGE: And Madame Foreperson, is it accurate t( 
1 say that we have a quorum present and that no unauthorized 

2 people are in the Grand Jury? 

3 FOREPERSON: That would be accurate. 
4 BY MR. PAGE: 

5 Q Thank you. 

6 Sergeant Williams, I want to ask you a couple more 
7 questions -- 

8 A Yes, sir. 

9 Q -- which may develop into a couple more, even after 

10 that, so don’t hold me to two. 
Ii A Okay. 
12 Q Number one, in your view, was it -- back around 

13 December 6, 1997 and in the several months preceding 
14 that -- common knowledge, from your vantage point, that 

15 Monica Lewinsky and the President were involved in a sexual 

Page 46 
1 relationship. And when I say “common knowledge,” I mean that 

2 people were talking about. And I’m asking this on behalf of 

3 the Grand Jury. 

4 A Yes. To my knowledge, through generalization, 

5 through people talking, that - I would assume - I would say 

6 that they were having some sort sex of sexual Elationship. 

7 A JUROR: Sag&t Williams, was it common 

8 knowledge, or were these rumors’? 

9 THE WITNESS: I would - I would say from my point, 

0 they were rumors. Rumors to me, I would say that they were 

1 having a sexual relationship. 

2 BY MR. PAGE: 
3 Q All right. Again, on behalf of the Grand Jury, I 

4 want to ask you some follow-up questions to that, and if you 

5 don’t understand them, feel free to say you don’t. 

6 In line with what one of tbc grand jurors just 

7 asked you, going to this idea of common knowledge, was tbae 

8 anything that you saw personally that suggested to you that 

9 the common knowledge was correct? 

0 A Okay. 

1 Q And I want to bFeak rumor down into what you saw, 

2 even things that you may not be able to articulate, but one 

3 and one is two. Do you follow what I’m saying? 

4 A I’m following what you’re saying. 

5 Q And then we’ll go to rumor. 

1 A Okay. 

2 Q And I’m not suggesting there is either rumor or any 

3 factual basis for common knowledge. Do you bear me? 

4 A Yes. I understand. 

5 Q Let’s do that part first. Anything you saw? 

6 A There’s nothing I saw. Nothing that I saw. 

7 Q And what about an)tiing you heard -- still on this 

S prong of common knowledge -- that wasn’t rumory or 

9 rumor-based. if you can make that distinction? 

0 A Nothing. 
1 Q Now, let’s go to the rumor part of the 

2 question by the grand juror, all right? What kind of rumors, 

3 then. contributed to your belief that it was common knowledge 

4 that the President and Monica Lewinsky were involved in a 

5 sexual Gationship? 

6 A One, that -- the general rumor, again, about the 

7 family &eater. Two, about general conversation, again, 

8 about - I don’t know him; I just knew him by his face 

9 when I saw him; I think his name was Nelvis - supposedly 

10 have caught him in a uncompromised position. 

I1 Q Now, did -- go ahead, and then we’ll break these 

:2 down. I’m sorry. 

:3 A And I think that’s the only two I can recall. 

4 Q There may be othas. but you may have forgotten. 

5 A Yes, sir. I 
Page 48 

1 Q Is that accurate? 

2 A Yes, sir. 
3 Q Au right. Let’s talk about Nelvis supposedly 

4 finding the President and Monica L.ewinsky in a compromising 

5 position? 

6 A That’s the rumor that was going around, sir. 

7 Q You heard t& rumor. Can you tell tbz Grand Jury 

8 from whom you heard it. 

9 A Again, it - again, it’s general - in our rolI 

0 caU room, which is downstairs, you get a bunch of guys start 

1 talking, and you just hear through -body talking. 

2 Q And so we’re clear, this is one of the President’s 

3 stcwards- 

4 A Yes, sir. 
5 Q - Bayani Nelvis, correct? 

6 A Yes, sir. 

7 Q That’s who you’re refening to? 
8 A Yes, sir. 
9 Q Any other basis for this prong of common knowkdge 

0 that you’ve talked about that’s based upon rumor or what the. 
1 people - your fellow officezs or sergeants or captains in -- 

2 the Uniformed Division were speaking abqut? 
I 

3 A I can recaU one -- John Muskett -- I saw 

4 Mrs. Lewinsky on tbe north grounds one day, and I told y 

5 John that I just saw her on the complex. but noting to 
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I assume that, you know, afqything was going on. I just saw 1 A Yes, sir. 

2 her on the complex, and I mea11 telling Officer Muskett 2 Q So YOU weren’t primarily there on weekends? 

3 about seeing her. 3 A No, sir. And if I might add, when I was assigne; 
4 BY MS. WIRTH: 4 to the G-4, the Northwest -- I mean, the East Wing posr G-4 

5 Q How did you tell Oflieer Muskett that? Did you 5 1 was also, I told you, equipment handler, which mean: : was 

6 pick up the phone and call him or -- 6 on the road a whole lot. So the times that Mrs. Lewinsi;. 

7 A No, I saw him in -- waIking across the complex. 7 actually worked there at the White House, I was never ?.zdly 

8 Q And what did you tell him? 8 there, anyway. 

9 A I just told -- if can reeall, I think I told John, 9 Q Now, you know that this Grand Jury, by virtue c? 

0 I says, “John, I saw Monica on the complex,” because they 10 what Mr. Wisenberg told you at the outset, is looking iz:d 

1 were friends before, when I -- 11 allegations about Monica Lewinsky and others lying or 

2 Q John Muskett and Monica were friends? 12 perjuring themselves. 

3 A Yes. 13 Do you have any information for the Grand Jury i+.at 

4 Q And do you remember when that happened? 14 we haven’t asked you about because we haven’t asked t& 

5 A It was in the faII, probably around August or 15 right question? 

6 September of last year. 16 A I can’t think of any. 

7 Q ‘97? 17 A JUROR: Just one question, please. Sergeant 

8 A ‘97. 18 Williams, do you sometimes refer to the steward as a gz-d? 

9 Q Do you remember whether there was anything going on 19 THE WITNESS: The steward? 

0 at the time in the newspapers in particular that -- 20 A JUROR: Yes. 

1 A No, not then. I can’t recall if it was in the 21 THE WITNESS: No, I -- no, ma’am. 

2 newspaper or not then. I just recall telling John because 22 MR. PAGE: All right. Could you step out of ttti 

3 John knew her, and I used to see the two talk all the time. 23 room for a moment 

4 Q Do you remem~ what Mr. Muskett’s reaction was 24 FOREPERSON: Could we just excuse him? 

5 when you told him this? 25 MR. PAGE: All right. I’m sorry. I thought it IZL~ 
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1 A He just laughed, and he said, “Okay.” 1 beneeessaryto-- 

2 Q Do you know whetha he took any notes of that? 2 FOREPERSON: Sergeant, you don’t have to come 

3 A I - I don’t know. I don’t know if he took any 3 back. You’re excused. If the OIC has, or if we have any 

4 notes of it or not. 4 additional questions, we’ll be in contact with your attorney. 

5 MR. PAGE: We had another question from one of the 5 THE WITNESS: Okay. 

6 grandjurors. 6 JURORS: Thank you. 

7 A JUROR: Sergeant Williams, did you say that you 7 (The w-he% was excused.) 

8 worked on Saturdays? 8 (Whereupon, at 12:33 p.m., the taking of the 

9 THE WITNESS: My weekend -- I had the weekends off, 9 testimony in the presence of a full quorum of the Grand Jury 

0 and some Saturdays I did work. 10 was concluded.) 

1 A JUROR: Some you did work? 11 ***** 

2 THE WITNESS: Yes, sir. 

3 A JUROR: Would you notice anybody coming to the 

4 White House who consistently came on Saturdays? 

5 THE WITNESS: No, sir, I - not consistently, no. 

6 BY MR. PAGE: 

7 Q So occasionally, you worked Saturdays, correct? 

B A Yes, sir. 

3 Q Did occasionally you work Sundays? 

3 A Very rarely worked Sun&y because my wife wanted me 

1 to go to church on Sundays. 

2 A JUROR: Good for her. 

3 BY MR. PAGE: 

1 Q And so your routine practice was to work Monday 

5 through Friday? 
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1 PROCEEDINGS 

2 Whereupon, 

3 KEITH WILLLAMS 

4 was called as a witness and, after having been first duly 

5 sworn by the Foreperson of the Grand Jury, was examined ant 
6 testified as follows: 

7 EXAMINATION 

8 BY MS. WIRTH: 

9 Q Sergeant Williams, you remember you testified last 

IO week before this grand jury? 
il A Yes, ma’am. 

I2 Q And do you have any questions about the rights as 
13 they were explained to you last week before you testified? 

14 A No, ma’am. 

I5 Q You remember pretty much what you were told then? 

16 A Yes, ma’arn. 
17 Q Okay. We’re going to ask you some questions mostly 

18 spurred on by some questions that the grand jury had, okay? 
19 A Yes, ma’am. 
!O Q Turning your attention back to December 6, 1997, 

!I the incident that happened at the northwest gate -- 

12 A Yes, ma’am. 

!3 Q Okay. You testified that on two occasions you went 

14 to set Betty Currie, right? 

!5 A Yes, ma’am. 

Diversified R~IMAII~ Services. IIX. C202) 296-292~ 

2 her, when you went into her off& the door to the Oval 
3 Office was closed, correct? 
4 A Yes, ma’am. 

5 Q But you said that before you left, during that 

6 first visit to Betty Currie, you noticed that the door was 

7 cracked. 
8 A Yes, ma’am. 

9 Q And by that, I take it you meant that it was 

0 cracked open. 
1 A Yes, ma’am. 
2 Q Okay. We have some questions for you about that. 

3 First of all, when you went to see Betty Cunie on that fust 

4 visit, how far were you from that door, approximately? 

5 A Approximately, the first time? 

6 Q When you were talking to her, how far away would 

7 you be? 

8 A About from where I’m sitting now to the gentleman 

9 with his hair tied to the back. 
10 Q Okay. So would you say that’s maybe 15 feet, 

!I approximately? 

12 A Yes, ma’am. 
13 Q Okay. And were you sitting or standing? 

14 A I was standing, ma’am. 

15 Q And were you facing that door or some other 

Page 4 

1 direction? 

2 A Let’s say the door’s where you’re at, where you’re 

3 sitting. I was probably facing the lady in the red dress, 
4 facing diagonally. 

5 Q Okay. So the door was to your right. 

6 A Yes, ma’am. 
7 Q At about maybe a 45 degree angle away from you? 

8 A Yes, ma’am. 
9 Q Away from ‘you, off to your right? 

0 A Yes, ma’am. 
1 Q And where was Mrs. Currie sitting? 

2 A Probably right where the foreman is sitting. 

3 Q Okay. So maybe the door was about 10 to 20 degrees 

4 to your right? 

5 A The door was actually like really behind her. 

6 Q 1 see. But over her right shoulder? 
7 A Yes. 

8 Q A littlc bit to the right? 
9 A Yes, ma’am. 
10 Q And could you see the door when you were speaking 
!I to her’? 

!2 A If 1 was looking at the door, yes, I could see the 

!3 door, but my attention was ori her. 

!4 Q Okay. But you wouldn’t have to turn your body to 

!5 see the door. 

Page 1 - Page 4 
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1 A No. ma’am. 

2 Q You would just glance over in that dxectlon and 

3 tbereitwas. 

4 A Yes. ma’am. 

5 Q What is that door made of? If you know. 

6 A I don’t know. I think it’s wood. 

7 Q Okay. And do you know how it opens from the 

8 inside? 

9 A I can’t recall. I think it opens from the inside. 

0 Q With a doorknob? 

1 A With a doorknob. 

2 Q Okay. And from the outside. does it also open with 

3 a doorknob? 
4 A I couldn’t tell you if it does or not. I don’t 

5 know. 

6 Q Okay. Did you ever hear it open during the time 

7 you were talking to Mrs. Currie? 

8 A No. ma’am. 

9 Q Why do you think you noticed that it was opened? 

!O A Because while she was talking to me and I Like 

!I looked over to the door and it was cracked. 

!2 Q How much was it cracked open? How much would you 

!3 say? 

!4 A Not much. 

!5 Q Ifwetakeadoorandweopenit.andwe’ll 
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I consider that full opening 100 percent open, how much 
2 percentage wise would you say it was open? 

3 A It was probably open about -- anywhere from -- 

4 about 5 percent. 

5 Q Okay. And did you ever hear any sounds coming from 

6 within the Oval Office? While you were sitting there talking 

7 to Mrs. Currie. 

8 A Yes, I heard sounds coming from there. 

9 Q What did you hear? 

0 A Just people talking. 

1 Q What kinds of voices? 

2 A 1 couldn’t tell whether it was a male or fcmale, I 

3 just heard voices talking. 
4 Q Did you hear more than one voice? 

15 A I only heard one voice. 

16 Q Could you tell whether the voice that you heard was 

17 male or female? 

18 A To tell you the truth, I couldn’t. 

19 Q Did you hear any words that were said? 

20 A The only thing I heard that was said was -- 

21 to my recollection, I can’t state -- but I did hear -- 

22 I thought I heard them say something about someone being 

23 fired. 

24 Q Okay. So you heard a voice saying something 

25 about someone being fired from within the Oval Office. 

1 A Yes, ma’am. 

2 Q And you can’t tell us whether that voice was male 

3 or female? 
4 A Honestly, I can’t. 
5 Q Did you recognize the voice? 
6 A I did not. 
7 Q Could you tell how close the person was who was 
8 speaking to the door of the Oval Office that you saw 
9 cracked open, could you tell how close that person was to 

0 the door? 

1 A No, ma’am. 

2 Q Did you have the impression that someone was 

3 listening in on your conversation with Mrs. Currie? 
4 A At first, no. But after I looked up and saw the 

5 door cracked, I had that impression. 
6 Q Isee. 
7 A And at that time, I was also trying to leave then. 
8 Q You were what? 
9 A Trying to leave the room. 

0 Q when you heard the voice say something about 
:I someone being fired, did it appear that that person was 
2 trying to keep their voice down or speaking in a normal 

3 tone? 
4 A It just appeared that they were speaking in a 

,5 normal voice to me. 

Page b 
1 Q Did you have the impression that tk person who was 
2 speaking was intending that you should bear this? 

3 A I have the impression - I would say no, I don’t 

4 think that I was supposed to bear. 

5 A JUROR: Can I ask a question? 
6 MS. WIRTH: Yes. 

7 A JUROR: Given the cadence of the voice that you 

8 beard. could the person have been on tbe tekphone or do 

9 you feel as though they were speaking with someone in that 

Oroorn? 

1 THE WITNESS: To me, the feling as if the voice 

2 was speaking to someone in the room. 
3 A JUROR: So it didn’t sound Iike tky were waiting 

4 and pausing Iike they vxrc on the phone. 
15 THE WITNESS: No, ma’am. 
16 A JUROR: Thank you. 
17 BY MR. PAGE: 

18 Q Sergeant Williams, wbcn you’re outside the oval 
19 this day that Ms. Wirtb has ban questioning you about. wbcn 
10 you heat somconc ins& say words to tk cAcct about someone 
11 shouldbeorisgoingtobcfulcd,whatarrywthinking 
12 inside? Do you think it could be you or an off~ica with wbom 
13 you work? 

!4 A AttbatmomenfIwasthiakingthatIaadaltogct 

15 to the meat or the gist of what was going on. Because like I 

Pages-Page8 
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I said, the first time I was in the room, I bad no idea what 

2 was going on until Mrs. Currie explained it to me and it was 

3 after tbe fust -- like I said. I called the fust time to 

4 find out what was going on and no one seemed to know and then 

5 I go into the office and Mrs. Currie. tells me what’s going on 

6 and tbm I know I distinctly lrard tbe word fti. I beard 

7 tbatpart. AndtknIwassayingtomyselfIneultogetout 

8 them and find out what’s going on. 

9 Q So this had an impact on you, as soon as you beard 

0 tbe word fired, because of your knowledge, I should say, the 

1 facts tbat you bad gatbczed up to that point, correct? 

2 A Yes, sir. 

3 A JUROR: I have a question. 

4 Ms.wlRTH: Yes. 

5 A JUROR: I just wonti what was tbe emotional 

6 tenor of tbevoicc? Waetbeyangry? 

7 THE WITNESS: To me, at that point, it didn’t sound 

8 liketbeywzreangry. Tome,Imean.Ihearditfroma 

9 distance, but it didn’t sound like tbe person was angry or 

10 anything. 

11 BY Ms. WIRTH: 

12 Q Could you describe - you know, tbenz are different 

13 ways to speak. You know, authoritative, friendly, happy, 

!4 sad, you know. As the grand juror mentioned. angry. Can you 

15 put any kind of a -- 
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1 A Yes. I don’t think it was - from the distance I 

2 was, it didn’t sound like it was authoritarian, it just 

3 seem& like tk person was just talking. You know, it was -- 

4 it didn’t seem like they were angry or anything, it didn’t 

5 seemliketheywere-youknow,tbeywanted-Imean,tbey 

6 were. just talking there. 

7 Q Now, a couple of times wben you’ve described the 

8 voice, at least twice that I recall you used tbe word “he,” 

9 “be said.” Do you bave any kind of memory that the voice was 

0 male? 

1 A To tell you the truth, I assumed tbat it was a male 

2 voice. 

3 Q Okay. When you say you assumed it was a male 

4 voice, did it sound more male tban female? 

5 A Yes,ma’am. 

6 BY MR. PAGE: 

7 Q So as a result of hearing that word fired. you 

8 take it upon yourself to go out and, I believe. in your 

9 words, “I’ve got to get - ‘* was it “to tbe bottom of this,” 

!O Sergeant Williams? 

!I A Yes, sir. 

!2 BY MS. WIRTH: 

!3 Q Tell us-to tbe best bf your munor@xaEtly wbat you 

!4 heard. 

15 A To tbe best of my memory, wbat I beard was 
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I “This person ntxds to be fired.” 

2 Q Do you remember, approximately how long were you 

3 in on that first visit talking to Mrs. Cunie? 

4 A Again, I would probably say no more rhan five 

5 minutes. 

6 Q And can you say approximately how far through 
7 that conversation you were with her when you heard this 

8 voice? 

9 A when I heard the voice, I was getting ready to 
IO leave, I was getting ready to walk out of the room. As a 

I I matter of fact, she told me to hold up. 
12 Q And can you tell us when in relation to the time 

13 you noticed the door was open did you hear the voice? 

14 A No more than five seconds. 

I5 Q Okay. So you looked, you saw the door open, and 
I6 then you heard a voice. 
17 A Yes, ma’am. 

18 Q Did you ever hear anything else come from that room 
19 besides the remark that you’ve just told us? 

!O A No, ma’am. Right after the remarks is when 

!l she told me I could go and 1 tried to beat feet out of 
!2 there. 

!3 A JUROR: Excuse me. Is it possible that -- when 

!4 you heard the voice, were you, as you said, just about to go 
!5 out the other door? 
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1 THE WITNESS: I hadn’t moved yet- I was getting 

2 ready fo go. 

3 A JUROR: Could it be possible that whoever spoke 
4 was intending for that to be heard by Mrs. Currie, as sort of 

5 a reminder? 

6 THE WITNESS: I don’t know, sir. 1 don’t know. 

7 A JUROR: Was it loud enough. as if someone 
8 intended for her to hear it? 

9 THE WITNESS: I would say no. 

IO .4 JUROR: Okay. Thank you. 

11 BY MR. PAGE: 

12 Q You said a moment ago, Sergeant Williams, that 
13 Betty Currie said to hold up. 

I4 A Yes, sir. 

is Q Do you know why? 

I6 A Because she was still talking to me. 

I7 BY MS. WIRTH: 

I8 Q This is when you tried to leave? 

I9 A YeS. Yes, ma’am. 

10 Q Did you ever tell anybody about what you heard? 

!I A Other than Captain Purdie, 1 mentioned to him not 

!2 at that time, later on, I think I mentioned to him that I 

13 thought I heard that statement. - 

14 Q Do you remember when you told him that? 

I5 A I think it was -- the first Friday we had that we 
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I were here. 

2 Q “Here” being the grand jury? You have to answer 

3 verbally. 
4 A Yes. Yes. 

5 Q Okay. So recently, within the past few weeks. 

6 A Yes, tXi’atn. 

7 Q And did Captain l%rdie say anything to you when you 

8 told him this’? 
9 A I asked him a question because I heard a Nmor 
0 that he had had a second visit, so I asked him at that time, 

1 too, I asked him did he actually have a second visit with 
2 the President and he told me I didn’t need to know that, so 
3 I never asked any more questions about it, just left it 

4 alone. 

5 Q Did he ask you whether you had spoken to the 

6 president? 

7 A No, he didn’t ask me that. 

8 Q Did he ever tell you that you should speak to a 

9 lawyer about what you had heard or seen? 

10 A The ones we were talking to at that time. he did 

11 tell me I needed to tell legal counsel about it. 

12 Q About what? 
13 A Our !%cret Service counsel. 
14 Q About what? 

!5 A About me hearing what I heard. 
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1 Q Okay. .4nd you did tell them what you had heard? 

2 A Yes. I did. But. again. the reason why I didn’t 

3 explain it the fmt time. because I wasn’t sure about what 

4 I heard. 

5 Q Well. we didn’t ask you whether you had heard 

6 anything from within the Oval Office. is that correct? 

7 A Yes. ma’am. 

8 Q The last time you testified. no one asked you that 

9 question, correct? 

0 A No. ma’am. 

1 Q But we’ve asked you today. 

2 A Yes, ma’am. 
3 Q And that’s your best memory of what you heard. 

4 A Yes, ma’am. 
5 A JUROR: Sergeant. did you draw any conclusion or 

6 form any opinion as to who was speaking. whose voice it was 

7 you heard? 

8 THE WlTNESS: No, I didn’t draw any conclusions. 

9 I assumed - I knew that the President was in the. Oval 

!O Office. as I said before. 

!I A JUROR: Butting yourself back them at the time, 

!2 did you think it was the President? 

!3 THE WITNESS: Or someone else in tbe room with him. 

!4 or another male. 

!5 A JUROR: Tbank you. 
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1 BY MS. WIRTH: 

2 Q Have you ever heard the President’s voice in 

3 person? 
4 A Yes, ma’am. 
5 MS. WIRTH: Okay. We’re: going to ask you to step 

6 outside for a minute. Thank you, Sergeant. 
7 (Witness excused. Witness recalled.) 

8 THE FOREPERSON: Sergeant Williams, I’d like to 

9 remind you that you are still under oath. 
IO BY MS. WIRTH: 
II Q Sergeant Williams, the grand jurors have a few 
12 questions for you. The fust one is that day, December 6, 
13 1997, did you ever have a conversation with Officer Chinery 
14 during which you told him about your fust visit to Betty 

15 Curie’s office? 
16 A I came out of the office and walked past him. I 
I 7 don’t recall having a conversation with him. 
18 Q Do you recall whether at any time that day you told 
19 Officer Chinery about what happened in Betty Cunie’s oflIce 
!O during your first visit? 

!l A To tell you the truth, the only thing I remember 
!2 saying to him was when I came out of the office with the 
!3 captain and I asked him for a copy of who was in and what 
!4 time Ms. -- what’s her name -- 

!5 Q Mondale? 

Page Iti 
1 A Mondale came into the office. 
2 Q Do you have any recollection of telling Officer 
3 Chinery at any time, whether it was that day or any later 
4 occasion, about what you heard coming from the Oval Office 

5 when you went to visit Betty Cur-tie the first time? 

6 A I don’t. 
7 Q Have you ever told Off&r Chinery about that? 
8 About hearing the voice saying something about this person 

9 needs to be fued? 

.O A No, ma’am. 

.I Q Have you ever heard an account of your fvst visit 
,2 to Betty Cunie’s office during which you heard a voice from 
,3 within the Oval Office saying, “This person needs to be 
4 fired”? Did you ever hear that story repeated by anybody 
.5 else? 

,6 A That I have. I have beard that stow, but it was 
.7 inreferenceto--becausewtKnIwasatA-4,thenorthwest 

i8 gate, and I tried to get those guys to tell me what WES going 
:9 on, I told Officer Hall, I told him, I said, “Look, you guys 

!O have got to tell me the truth because I was told that 
!I somebody’s going to get fired behind of this.” 
!2 ButIdidthatatthatmomenttogettheseguysto 
!3 start talking because the firs time I called out there, no 
!4 one seemed to know what was going on. 

!5 Q When you said to Officer Hall, when you were txying 
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1 to impress upon him that this was important and be had to 

2 tell you the truth, did you tell Officer Hall that the 
3 President had said to you that someone could be fired over 

4 this? 

5 A I did tell him that. I told him that, again, to 

6 get him to talk because he got real closed mouth uith me. 

7 wouldn’t say anything. 
8 Q And did you tell Officer Hall that after your first 

9 visit to Betty Currie? 
0 A Yes. Yes, ma’am. 
1 Q And have you ever heard anybody in the Secret 

2 ServiceorintheWbiteHousetepeatingastorythattbe 

3 President had told you directly that someone was going to be 
4 fued? 
5 A After that, the rumor just spread and I heard a lot 

6 of people talking about it. 
7 Q Okay. But that wasn’t true, according to your 

8 testimony? 

9 A That wasn’t true. And I told that -- you know, 

0 some people that, but the rumors are out. It was a wrong 

1 choice of words, but I tried to get Off&r Hall to tell 

2 me what was going on. And I was pretty upset, too, at the 
3 time. 

4 MS. WIRTH: Any more questions? 
5 (No response.) 
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1 MS. WIRTH: Okay. Thank you, Sergeant Williams. 
2 You can leave. Thank you. 
3 THE FOREPERSON: Thank you. You’re excused. 
4 MS. WIRTH: 

5 (The witness was excused.) 
6 (Whereupon, at 2:07 p.m., the taking of testimony 

7 in the presence of a full quorum of the Grand Jury was 
8 concluded.) 

9 ***** 

__ 
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